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Protokół nr XXXIV/1/09 

z sesji Rady Gminy Grodzisko Dolne 

odbytej w dniu 30 marca 2009r.  

w sali narad Urzędu Gminy 

 

O godz. 9-tej Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gdański ogłosił otwarcie XXXIV 
sesji Rady Gminy. W sesji udział wzięło 14-tu radnych zgodnie z załączoną listą obecności. 
W sesji nie uczestniczył i nie usprawiedliwił swojej nieobecności radny Stanisław Grzywna. 
Obrady protokołowała Janina Rydzik. Przewodniczący obrad na wstępie przywitał 
przybyłych na sesję: Wójta Gminy, Radnych Rady Gminy, Sołtysów oraz zaproszonych 
Gości. 

Stwierdził, Ŝe Rada Gminy na obecnej sesji obraduje w 1-osobowym składzie, moŜe 
więc podejmować prawomocne uchwały. 

Poinformował radnych, Ŝe w tym momencie mogą zgłaszać ewentualne uwagi do protokołu z 
poprzedniej sesji. Nie zgłoszono uwag. Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy odbytej w dniu 5 marca 2009r. Za jego przyjęciem 
głosowali wszyscy radni.  

Następnie przystąpiono do przyjęcia porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy wnioskował o wyłączenie z porządku obrad  punktu 3.2 
dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie zmiany klasyfikacji dróg gminnych. W 
uzasadnieniu, jako powód przesunięcia tego projektu uchwały na jedną z przyszłych sesji RG,  
podał nie zakończone uzgodnienia wymagane przy przeklasyfikowaniu dróg. 

Wszyscy radni obecni na sesji (14) głosowali za zmianą porządku obrad. 

 Po zmianie porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad oraz przyjęcie protokołu z 
poprzedniej sesji Rady Gminy. 

2.  Informacja o pracy Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 
3. Podjęcie uchwał: 

1) W sprawie dokonania zmian w budŜecie gminy na rok bieŜący, 
2) W sprawie zatwierdzenia logo gminy Grodzisko Dolne, 
3) W sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli, 
4) W sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Grodzisko Dolne na lata 

2009-2015. 
4. Podjęcie decyzji w sprawie remontów dróg gminnych. 
5. Zapytania i interpelacje, wolne wnioski. 
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6. Sprawy róŜne i zakończenie XXXIV sesji Rady Gminy. 
Realizacja porządku obrad: 

Ad. 1 Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad oraz przyjęcie protokołu z 
poprzedniej sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący obrad stwierdził, Ŝe punkt pierwszy porządku obrad uwaŜa za zrealizowany. 

Ad. 2  Informacja o pracy Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

Wójt Gminy omówił swoje działania w okresie od ostatniej sesji Rady Gminy tj od dnia 5 
marca br. 

Ad.3.1 Skarbnik Gminy Barbara JuŜyniec – w imieniu Wójta Gminy - przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budŜecie gminy na rok bieŜący. 

Wójt Gminy Jacek Chmura uzasadnił potrzeby wprowadzenia poszczególnych zmian. 
Wyjaśnił, Ŝe dotyczą one  m.in. zabezpieczenia środków jako wkładu własnego wymaganego 
przy składaniu wniosków o dofinansowanie zewnętrzne zakupu instrumentów dla Orkiestry 
Dętej i Kapeli Ludowej oraz tradycyjnych strojów ludowych. 

Przewodniczący obrad poinformował o uzyskaniu przez omawiany projekt uchwały 
pozytywnej opinii od wszystkich komisji stałych Rady Gminy (na posiedzeniu w dniu 27 
marca br.) 

Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

Uchwała nr XXXIV/217/09 w sprawie dokonania zmian w budŜecie gminy na rok 
bieŜący /w wersji zaproponowanej/ - została przyjęta jednogłośnie (14-ma głosami „za”) 
i stanowi  załącznik do protokołu. 

Ad. 3.2 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia logo gminy Grodzisko Dolne 

Wójt Gminy Jacek Chmura przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia logo gminy 
Grodzisko Dolne. Wyjaśnił, Ŝe ta uchwała zabezpieczy znak przed jego zmianami przez 
nieuprawnione podmioty. 

Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

Uchwała nr XXXIV/218/09 w sprawie zatwierdzenia logo gminy Grodzisko Dolne /w 
wersji zaproponowanej/ - została przyjęta jednogłośnie (14-ma głosami „za”) i stanowi  
załącznik do protokołu. 

Ad. 3.3 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość 
stawek oraz warunki przyznawania nauczycielom dodatków do wynagrodzenia 
zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
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ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość nagród i innych 
świadczeń wynikających ze stosunku pracy 

Wójt Gminy Jacek Chmura dokonał wprowadzenia do omawiania projektu uchwały w 
sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek oraz warunki przyznawania 
nauczycielom dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i 
wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz 
wysokość nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy. Powiedział, Ŝe nowy 
regulamin promuje pracę tych nauczycieli, którzy pracują na pełny etat plus godziny 
nadliczbowe. Szkoły będą musiały we własnych budŜetach zabezpieczyć środki potrzebne na 
wprowadzenie regulacji wynagrodzeń, niezbędnej do osiągnięcia ustawowego pułapu 
wynagrodzeń. 

Pani Maria Rydzik Dyrektor Zespołu ds. Oświaty – w imieniu Wójta Gminy- przedstawiła 
projekt uchwały w powyŜszej sprawie. 

W dyskusji nad projektem uchwały głos zabrali: 

Radny Dariusz Kopyt zapytał: Czy sfinansowanie podwyŜek nauczycieli z budŜetów szkół nie 
odbije się na negatywnie na ofercie edukacyjnej szkoły i tym samym czy nie spadnie poziom 
nauczania dzieci? 

Radny Stanisław Ryfa zapytał Wójta Gminy: Czy na Konwencie Wójtów w Rymanowie 
Zdroju była mowa o wprowadzaniu podwyŜek dla nauczycieli, bez zabezpieczenia na ten cel 
środków w subwencji oświatowej? 

Maria Rydzik odpowiedziała radnemu D. Kopytowi, Ŝe dyrektorzy szkół zostali postawieni 
przed faktem dokonanym, po prostu tak muszą gospodarować budŜetem szkoły, aby im na 
wszystko wystarczyło. Regulacja wynagrodzeń została wprowadzona rozporządzeniem 
Ministra Edukacji Narodowej i Sportu, a nikt się nie pytał gmin: czy znajdą na te podwyŜki 
środki w swoich budŜetach? 

Wójt Gminy Jacek Chmura: Wójtowie z Podkarpacia w czasie Konwentu w Rymanowie 
wystosowali pismo do Ministerstwa Edukacji Narodowej, w którym protestują przeciwko nie 
liczeniu się z samorządem,  poprzez narzucanie odpowiedniego poziomu wynagrodzeń 
nauczycieli bez zabezpieczenia środków w subwencji oświatowej na ten cel. 

Radny Zbigniew Rydzik – obecnie klasy były mniej liczne, bo chodziło o poziom nauczania. 
Po wprowadzeniu oszczędności etatowych w szkołach klasy będą liczyły po 30-40 uczniów i 
to spowoduje, Ŝe dzieci będą niedouczone. 

Wójt Gminy Jacek Chmura: Tak na pewno nie będzie, bo jeŜeli będzie się oszczędzać na 
etatach, to w szkołach pozostaną tylko nauczyciele dyplomowani, którzy uczą najlepiej. 
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Karta nauczyciela przyznaje zbyt duŜo uprawnień nauczycielom, co krępuje działania 
samorządu i dyrekcji szkoły. Karta nauczyciela niestety w najbliŜszym czasie się nie zmieni. 
Samorząd musi mimo to podejmować działania poprawiające poziom nauczania w szkołach. 

Radny Stanisław Ryfa zauwaŜył, Ŝe dyrektorzy szkół te środki, które mieli wydać na remonty 
szkół, teraz muszą  przeznaczyć na zabezpieczenie odpowiedniego poziomu wynagrodzeń 
nauczycieli. 

Dyrektor Zespołu szkół w Grodzisku Górnym Maria Majkut powiedziała: W tym roku 
musimy wprowadzić drastyczne oszczędności, ale co dalej to naprawdę nie wiadomo. W 
Zespole Szkół w Grodzisku Górnym zostało przyjętych do pracy duŜo młodych nauczycieli, 
którzy niestety teraz stracą pracę.  

Po wyczerpaniu listy mówców – Przewodniczący obrad zamknął dyskusję nad omawianym 
projektem uchwały i przeprowadził głosowanie.  

Uchwała nr XXXIV/219/09 w sprawie  ustalenia regulaminu określającego wysokość 
stawek oraz warunki przyznawania nauczycielom dodatków do wynagrodzenia 
zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość nagród i innych 
świadczeń wynikających ze stosunku pracy /w wersji zaproponowanej/ - została przyjęta 
jednogłośnie (14-ma głosami „za”) i stanowi  załącznik do protokołu. 

Ad. 3.4 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 
Grodzisko Dolne na lata 2009-2015. 

Wójt Gminy Jacek Chmura powiedział, Ŝe potrzeba uchwalenia Planu Odnowy Miejscowości 
Grodzisko Dolne na lata 2009-2015 wynika z faktu przymierzania się tutejszej gminy do 
złoŜenia wniosków o dofinansowanie zadań inwestycyjnych (szatnia sportowa i stadion). Plan 
Odnowy Miejscowości będzie załącznikiem do wniosku. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w powyŜszej sprawie. 

W dyskusji głos zabrali: 

Radny Stanisław Ryfa : Uchwala się Plan Odnowy Miejscowości Grodzisko Dolne, a co z 
pozostałymi miejscowościami? 

Zastępca Wójta wyjaśnił, Ŝe jeŜeli będzie moŜna pozyskać środki dla innych miejscowości, to 
wnioski będą składane, a uchwalenie Planu Odnowy danej Miejscowości to tylko kwestia      
2-ch tygodni. 

Radny Kubis Stanisław: W ościennych wsiach nie idą Ŝadne inwestycje. Co na przykład z 
kanalizacją w Opaleniskach, Zmysłówce i Podlesiu? 
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Wójt Gminy wyjaśnił, Ŝe teraz omawiana jest sprawa Planu Odnowy Miejscowości. O 
kanalizacji będzie moŜna mówić w punkcie: Sprawy róŜne i wolne wnioski. 

Nie zarejestrowano więcej zgłoszeń do dyskusji. 

Uchwała nr XXXIV/220/09 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 
Grodzisko Dolne na lata 2009-2015.  /w wersji zaproponowanej/ - została przyjęta 
jednogłośnie (14-ma głosami „za”) i stanowi  załącznik do protokołu. 

O godz. 10.55 została ogłoszona 15 minutowa przerwa.  

Po przerwie nastąpiła dalsza realizacja porządku obrad.  

Ad. 4 Podjęcie decyzji w sprawie remontów dróg gminnych. 

Wójt Gminy dokonał wprowadzenia do tematu remontów dróg gminnych. Powiedział, Ŝe w 
ubiegły roku na remonty dróg gminnych wydatkowano 400 tys. zł, w tegorocznym budŜecie 
gminy zostało zabezpieczone 200tys. zł, ale jeŜeli drogi będą robione systemem 
gospodarczym, to efekt moŜe być ten sam. Na dzisiejszej sesji Rada Gminy powinna dokonać 
podziału środków na poszczególne drogi. W przypadku, gdy droga będzie robiona systemem 
gospodarczym, to za kwotę przydzieloną na tę drogę będzie moŜna kupić więcej kamienia na 
jej utwardzenie. Przedstawił proponowany zakres robót na drogach gminnych. 

Wójt Gminy zaproponował, aby środki na remonty dróg gminnych dzielić wg potrzeb 
stwierdzonych w czasie objazdowego przeglądu dróg, mając cały czas na względzie środki 
jakie są do rozdysponowania. Potrzeby powinny być zgłaszane realne a nie Ŝyczeniowe, bo na 
koncert Ŝyczeń nie starczy środków. Wszystkie potrzeby remontowe zostały wyszacowane na 
kwotę 1.600 tys. zł. 

W czasie burzliwej dyskusji głos zabierali: 

Radny Dariusz Kopyt – jego zdaniem podział środków jest niesprawiedliwy, nie preferuje 
dróg najczęściej uczęszczanych. 

Wójt Gminy wyjaśnił, Ŝe jeŜeli chcemy aby drogi powiatowe były modernizowane to musimy 
partycypować w kosztach ich modernizacji wg wskaźnika 50/50 czyli po połowie. JeŜeli 
chcemy powalczyć o  100 tys. zł od Powiatu na jedną drogę, to tyle samo musimy 
zadeklarować własnego wkładu. 

Planuje się, Ŝe promesa powodziowa (100 tys. zł) zostanie przeznaczona na remont 
Mokrzanki. Wtedy środki zabezpieczone w budŜecie gminy na jej remont będzie moŜna 
przeznaczyć na remont drogi śołyńskiej. JeŜeli w 2011 w ramach tzw. „schetynówek” uda się 
zdobyć środki na remont drogi Bartniczej, to zostałby zamknięty ciąg komunikacyjny, jako 
obwodnica dla drogi powiatowej. 



Protokół nr XXXIV/1/09 z sesji Rady Gminy Grodzisko Dolne odbytej w dniu 30 marca 2009r.  w sali narad Urzędu Gminy 

Strona 6 z 8 

 

 

Radny Dariusz Kopyt – sprzeciwił się wydatkowaniu środków budŜetu gminy na remont 
drogi „Na Góry” – bo droga jest w dobrym stanie. 

Wójt Gminy wyjaśnił, Ŝe na drogę „Na Góry” będzie składany wniosek o dofinansowanie, bo 
droga spełnia wszelkie kryteria wyznaczone regulaminem Programu. Na inne drogi tego 
wniosku nie moŜna złoŜyć, więc byłoby to marnowaniem szansy. 

Radny Dariusz Kopyt – dla radnych z takich miejscowości jak Opaleniska, Zmysłówka i 
Podlesie najwaŜniejsze są drogi, bo na kanalizację w najbliŜszym czasie nie moŜna liczyć. 

Wójt Gminy odpowiedział swojemu przedmówcy, Ŝe gmina nie moŜe odstąpić od kanalizacji, 
oczywiście kanalizacja będzie robiona etapami, wg moŜliwości gminy. 

Radny Dariusz Kopyt zapytał: Kiedy juŜ będzie wiadomo czy gmina uzyska dofinansowanie 
do kanalizacji? 

Odpowiedź Wójta Gminy: Wniosek został złoŜony i cały czas jest monitowany. Końcem 
października lub początkiem listopada będzie wiadomo co z dofinansowaniem kanalizacji. 

Radny Dariusz Kopyt zaproponował: JeŜeli wniosek na kanalizację nie uzyska 
dofinansowania – to trzeba wziąć kredyt 3 mln zł i zrobić porządnie wszystkie te drogi, gdzie 
konieczny jest remont. 

Sołtys Stanisław Czech – zapytał: Co z drogą na Podlesie? 

Zastępca Wójta Gminy Arkadiusz Telka odpowiedział, Ŝe wszystkie dokumenty muszą być 
zgromadzone i uprawomocnione – dopiero wtedy moŜna wejść z remontem. Projektant cały 
czas pracuje przy dokumentacji tej drogi. 

Sołtys Bechta: Czy całość z puli 200 tys. zł środków będzie przeznaczona na remont drogi 
śołyńskiej, czy teŜ na bieŜące remonty dróg powiatowych. 

Odpowiedź Wójta Gminy – Całość środków będzie przeznaczona na remont drogi śołyńskiej. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych o akceptację zaproponowanego przez 
Wójta Gminy zakresu robót. Zaznaczył, Ŝe kwoty przydzielone poszczególnym sołectwom 
nie mogą być zmienione, środki mogą być przenoszone tylko między drogami na terenie 
danego sołectwa. 

Za przyj ęciem przedstawionego zakresu robót głosowało 10-ciu radnych, 1 był przeciw, 
2-ch wstrzymało się od głosu. 

Radny Stanisław Ryfa powiedział, Ŝe w piątek radni cały dzień kłócili się jeŜdŜąc po  
drogach, a na dzisiejszej sesji w ciągu godziny uzyskali consensus. Wiec po co było jeździć? 
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Radny Feliks Joniec – JeŜeli droga będzie równana i utwardzana kamieniem- to trzeba by 
wysypać nasyp z piasku wys. 30 cm na poboczach – bo inaczej kamień się wybija i idzie w 
pola. Razem z kamieniem trzeba by dostarczać na drogi równieŜ piasek. 

Radny Stanisław Czerwonka – trzeba przejechać środek drogi równiarką, aby wyrównać 
podłoŜe i na to połoŜy się kamień. 

Ad. 5 Zapytania i interpelacje, wolne wnioski. 

Wójt Gminy przedstawił pismo, w którym strona zwraca się z prośbą o obniŜenie czynszu za 
najem wiaty o 30%. Zwrócił się do radnych Rady Gminy o opinię w tej sprawie. 
Zasugerował, Ŝe nie powinno się robić wyjątków i obniŜać czynszu w indywidualnych 
sprawach.   

Powiedział, Ŝe gmina w Gazecie Grodziskiej poda do wiadomości publicznej nieruchomości, 
które przeznacza do wydzierŜawienia. 

Wszyscy radni obecni na sesji (14) głosowali przeciwko obniŜeniu czynszu za najem wiaty. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił pismo strony, w którym ubiega się o zmianę 
numeracji geodezyjnej działek. 

Radny Stanisław Kryla zapytał: Co ze sprawą zawalenia dziury na drodze poscaleniowej w 
Grodzisku Górnym (za Czerwonką) 

Wójt Gminy zadeklarował, Ŝe dziura będzie jak najszybciej zasypana, bo chodzi tu o 
bezpieczeństwo uŜytkowników drogi. 

Sołtys Monika Ślanda zgłosiła, Ŝe w Grodzisku Górnym od remizy po most obsuwa się 
chodnik, trzeba przeprowadzić remont. 

Wójt Gminy poinformował, Ŝe w tym roku będzie robiony chodnik w Grodzisku Górnym. 
Czyszczenie dróg przychodniach będzie zlecone specjalistycznej firmie i będzie to robione 
mechanicznie. Zwrócił się do radnych Rady Gminy o opinię w sprawie wykupu od Hortino 
działek, na których stały wiaty. 

Za wykupem działek glosowało 11-tu radnych, 2-ch wstrzymało się od głosu. 

Sołtys Bechta zapytał co z przesunięciem przystanku szkolnego w Zmysłówce i kiedy będą 
postawione nowe przystanki? 

Zastępca Wójta wyjaśnił, Ŝe trzeba ustalić nową lokalizację przystanku szkolnego. Nowe 
przystanki będą posadowione w najbliŜszym czasie. 

 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu. 
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O godz. 12.45 Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady XXXIV sesji Rady Gminy. 

 

Protokolant                                                                              Przewodniczący obrad 

Janina Rydzik                                       Jerzy Gdański 

 

 


